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Onderwerp Samen op weg naar een gezonde en veitige

jaarwisseting voor iedereen

Betreft het een raadsvoorstet/raadsmededeting

in de cyclus?

Nee

Vei tigheid, Gezondheid szorg, Mi lieuBeleidsterrein

PortefeuiItehouder Cottege B&W

Schriftelijke vraag

Binnenkort is het zover, we sluiten het jaar weer met zijn allen af. Helaas gaat dat nog steeds
gepaard met gestreste huisdieren en burgers, beschadigde ledematen, ogen en oren, vernielingen
en een enorme milieubelasting voor de omgeving door het gebruik van vuurwerk. Landelijk leidde

dit vorig jaar tot zo'n l-l-00 slachtoffers, waarbij de helft van hen jonger dan 20 jaar is en 4O%ovan

hun bestond uit omstanders. Daarnaast is de eerste twee uur van het nieuwe jaar de concentratie
fijnstof wel 40 keer zo hoog als normaal. ln het algemeen al schadelijk voor de gezondheid, maar
zeker voor mensen met een zwakke gezondheid of longaandoeningen. Ook de water- en

bodemvervuiling is enorm. Door neerdalend fijnstof en onverbrande vuurwerkresten met als

grootste boosdoeners de metalen in dat vuurwerk. Barium, antimoon & strontium, schadelijk voor
mens en dier. En koper wat enorm schadelijk is voor het waterleven. En siervuurwerk bevat meer
van deze metalen dan knalvuurwerk.

En ondanks dat de gezondheidszorg met o.a. het "Vuurwerkmanifest", wat al door ruim l-400

organisaties is ondertekend, waaronder GroenLinks, al langer oproept tot het organiseren van

centrale vuurwerkfeesten, toont de overheid nog steeds te weinig moed om hun burgers, dieren en

het milieu te beschermen tegen deze bovenstaande gevolgen. Niet landelijk, maar ook niet in ons

Roosendaalse beleid. De portefeuillehouder claimt enorm succesvol te zijn, maar focust zich alleen

maar op het financiële kostenplaatje van de gemeente. Wat de negatieve gevolgen op milieu- en

gezondheidsgebied voor de Roosendaalse burger, de dieren en de natuur zijn, daar wordt weinig
rekening mee gehouden. ln de gemeente Roosendaal is vooralsnog n¡et over een structurele aanpak
gesproken om dit allemaal te voorkomen. Men schuift de verantwoordelijkheid weer af naar de

landelijke politiek. Terwijl het onderzoek van BN/DeStem samen met andere landelijke onderzoeken

toch heeft aangetoond dat een meerderheid van de Nederlanders, maar ook Brabanders, voor een

vuurwerkverbod en een centraal vuurwerkfeest is.

De fractie van GroenLinks is zich er van bewust dat de raad hierin zelf het voortouw zou kunnen

nemen, bijvoorbeeld door de in de raadsvergadering van 20 december a.s. vast te stellen Algemene

Plaatselijke Verordening hier op aan te scherpen, maar de fractie van Groenlinks begrijpt ook dat
een abrupt verbod op vuurwerk niet gaat werken en niet te handhaven is. Wel zien we steeds meer
voorbeelden van gemeenten die wel de verantwoordelijkheid nemen en die maatregelen nemen om

burgers te ondersteunen om vrijwillige vuurwerkvrije zones in te richten en zelf centrale
vuurwerkshows te organiseren. Daarnaast kunnen vuurwerkafsteek zones ingericht gaan worden. Zo

kunnen we geleidelijk toewerken naar een verbod in de toekomst.
Graag wil Groenlinks het komende jaar het voortouw nemen om volgend jaar wel samen met de

raad de verantwoordelijkheid te nemen om draagvlak te creëren en maatregelen te nemen voor een

vuurwerkarme jaarwisseling, leidend tot een vuurwerkloze jaarwisseling in de toekomst.



Daarom hebben we de volgende vragen

L Onderschrijft het college de bovenstaande problemen voor de maatschappij, natuur & milieu?
2. Welke maatregelen omtrent het afsteken van vuurwerk ziet het college als toepasbare

maatregelen om geleidelijk naar een gezondere en veiligere jaarwisseling toe te werken in de
toekomst? Behoren een centrale vuurwerkshow, vrijwillige vuurwerkvrije zones en speciale
vuurwerk afsteekzones tot de mogelijkheden waar het college aan denkt?

3. Ziet het college mogelijkheden om hierbij ook toe te werken naar een geheel vuurwerkvrije
Roosendaalse samenleving en acht het college dit ook wenselijk en binnen welke termijn? Graag
een toelichting.

Wij wensen iedereen een fijne en gezonde jaarwisseling.

Namens de fractie van GroenLinks, Christian Villée

Wii beantwoorden uw vraqen als volqt:

1. Onderschrijft het college de bovenstaande problemen voor de maatschappij, natuur & milieu?

De viering van Oud & Nieuw heeft ontegenzeggelijk ook een aantal neveneffecten.

2. Welke maatregelen omtrent het afsteken van vuurwerk ziet het college als toepasbare
maatregelen om geleidelijk naar een gezondere en veiligere jaarwisseling toe te werken in de
toekomst? Behoren een centrale vuurwerkshow, vrijwillige vuurwerkvrije zones en speciale
vuurwerk afsteekzones tot de mogelijkheden waar het college aan denkt?

Uiteraard hebben wij altijd het uitgangspunt om de jaarwisseling zo rustig en veilig mogelijk te
laten verlopen. Terugblikkend op de afgelopen jaren, verlopen de jaarwisselingen in de gemeente
Roosendaal relatief (erg) rustig. De facto wordt binnen het politiedistrict De Markiezaten ieder jaar
de jaarwisseling als evenement benaderd. Er wordt namelijk ieder jaar een integraal plan van
aanpak opgesteld om zodoende een rustig en veilig verloop van de jaarwisseling te
bewerkstelligen. Het plan van aanpak, dat gericht is op een zo efficiënt mogelijke aanpak (zowel
preventief als repressief), wordt altijd afgestemd met alle deelnemende (veiligheids)partners zoals
politie, brandweer, bureau Halt, GHOR etc. Daar waar mogelijk worden er in samenwerking met
alle partners districtelijke- en regionale afspraken gemaakt op het gebied van beleid en
tolerantiegrenzen. De aanbevelingen uit het op 1 december 2017 gepubliceerde rapport
"Veiligheidsrisico's jaarwisseling" van de Onderzoeksraad voor Veiligheid zijn allemaal verwerkt in
dit plan van aanpak. Daarnaast sturen wij ieder jaar een brief naar de middelbare scholen met
daarin het verzoek hun leerlingen te wijzen op de gevaren van vuurwerk. Afgelopen jaar hebben
wij een week voor oud en nieuw een filmpje via social media verspreid, waarin de burgemeester
vraagt of men geen vuurwerk wil afsteken op plekken waar mensen minder zelfredzaam zijn en/of
waar veel dieren aanwezig zijn (denk o.a. hierbij aan verzorgingstehuizen, het ziekenhuis en
kinderboerderijen). Op deze plekken houden wij voorafgaand aan en tijdens de jaaruvisseling ook
meer toezicht. Op dit moment zien wij geen noodzaak om onze huidige aanpak aan te passen.

3. Ziet het college mogelijkheden om hierbij ook toe te werken naar een geheel vuuruverkvrije
Roosendaalse samenleving en acht het college dit ook wenselijk en binnen welke termijn? Graag
een toelichting.

Wijvolgen het standpunt van de VNG die stelt dat een eventueel verbod op het afsteken van
knalvuurwerk en vuurpijlen alleen effectief is op landelijk niveau. Dit overlaten aan gemeenten
afzonderlijk leidt tot complexe en onoverzichtelijke situaties, mogelijke waterbedeffecten en
vuurwerktoerisme. Dit betekent dat wij momenteel niet opteren voor een gemeentelijk verbod.

Hoogachtend,
Het college van burgemeester en wethouders van Roosendaal,
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